
Vélemények a brassói Áprily Lajos Főgimnáziumban  

tett látogatásról és a városi portyáról 

 

Az egyik legizgalmasabb része a kirándulásunknak az volt, amikor meglátogattuk az Áprily Lajos 

Főgimnáziumot Brassóban. Az épület nagyon szép, letisztult és modern volt, a falak, a mi iskolánkhoz 

hasonlóan régi osztályok tablóival voltak díszítve. A velünk egyidős diákok, akik kalauzoltak minket nagyon 

segítőkészek és szimpatikusak voltak. Ami még kifejezetten tetszett, az a nagyon szervezett 

diákönkormányzatuk, amit Nebulóniának hívnak. Annyira jó volt látni, hogy ennyi izgalmasabbnál 

izgalmasabb programot szerveznek a diákságnak. Maga Brassó egy gyönyörű és különleges város, amit az 

áprilysok által szervezett portya alkalmával megismerhettünk. Nagyon emlékezetes képeket készítettünk 

Brassó nevezetességeinél.  

Meyer Luca 10.a. 

Brassó nekem nagyon pozitív élmény volt, mert nem számítottam ilyen mértékű közvetlenségre a diákoktól. 

A kis csapatunk nagyon jól boldogult, és a végére szereztem 2 barátot is. Maga a város pedig gyönyörű volt, 

és jól el tudtuk tölteni a szabadidőnket. Összesítve szívesen mennék újra Brassóba, vagy akár fogadnék majd 

onnan érkező diákokat. 

Kőszegi Blanka 

Meglepett, hogy a brassói diákok mennyire hasonlítanak ránk, mint iskolai közösségre, magunkra ismertem 

bennük. Nagyon rendesek és nyitottak voltak, valamint a városuk is nagyon szép. 

Pap Gréta 

A gimnázium hangulata ragadott meg leginkább: a diákok jókedve és a tanárok segítőkészsége. Ami számunkra 

alap, hogy magyarul tanulhatunk, az számukra kivívott, megőrzött érték. Mesélték, hogy egyszer leszállították 

őket a buszról, mert magyarul beszéltek. Ez nagyon megfogott. 

Major Bence 

Tetszett a velem egykorú diakok profizmusa. Jól felkészültek voltak, mind fogadtatás, mind az 

információközlés terén. A város is nagyon tetszett, Maroval, egy ottani diákkal meglátogattuk a Fehér bástyát, 

ahol gyönyörű látvány fogadott. 

Svékus Ádám 

Az iskola nagyon jó hangulatú volt, és sokkal nagyobb és modernebb, mint amire számítottam.  
A bemutató az iskoláról és a diákönkormányzatról egy szervezett, és összetartó diákközösségről adott bizonyságot. 

Amikor megnéztük a Fekete Templomot és a várost a helyi diákok végig nagyon kedvesek, és közvetlenek voltak 

velünk. Egy felejthetetlen élmény volt számomra, és alig várom, hogy megint elmehessek Brassóba. 
HalmosHanna 

A tanulók a város híres épületeiről és azok kultúrájáról élvezettel és összeszedetten beszéltek. Olyan 

izgalmasan adták elő, hogy még most is emlékszem az épületek történetére. Amikor végigvezettek Brassó 

utcáin, az alapvető tudnivalókon kívül saját kis történeteiket is megosztották velünk, ezzel személyesebbé és 

barátságosabbá tették a körbevezetést. 

Horváth Lőrinc 

Én nagyon élveztem a brassói napot. Nagyon szeretek várost nézni, amiben itt részünk volt, mivel egy egész napot 

ott töltöttünk. Illetve jó volt, hogy velünk egykorúak vezettek körbe a városban, az iskolában, beszéltek a városról, 

az iskolájukról, és arról, hogy mit is csinálnak, milyen ott nekik Brassóban. Szerintem a Fekete templomban történt 

idegenvezetés is jó volt, itt is különösen tetszett, hogy egy diák mondott el ennyi információt. Ami ezeken kívül 

emlékezetes marad számomra az a portya, amiben véletlenszerű csoportokban vettünk részt két áprilys diákkal: 

megnéztük a Cérna utcát és más helyeket. 

Őrsi Panni 

A városnézések közül nekem Brassó tetszett legjobban, mivel nagyon szép város. Az ottani diákokkal jól 

kihasználtuk a szabad időt, jól körbevezettek a városban. Tarjuk is a kapcsolatot néhányukkal. 

Rózsa Márton 
 

Számomra Brassó egy elképesztően izgalmas város volt. Érdekes volt a sok történelmi emlék és főleg a Fekete 

templom a gyönyörű szőnyegeivel. A brassói magyar diákok vendégszeretete megérintő volt, látszott, hogy 

készültek a velünk való találkozásra. Azon gondolkodtam a visszafelé úton, hogy milyen nehéz lehet úgy élni, 

hogy tudsz románul, vannak román barátaid, ám közben otthonról hozod a magyar identitásodat, a magyar nyelvet, 

mégsem tudod őket napi szinten “megélni”. Ráadásul borzasztó lehet, hogy a két “néped” nem állhatja egymást, 

miközben te mind a kettőben látod a szépet. Hálás vagyok a velük való találkozásért, kicsit átformálták bennem a 

haza fogalmát. 
Nagy Boglárka 


